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ZÁPISNICA 

zo 4. zasadnutia  
KOMISIE PRI MONITOROVACOM VÝBORE PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027  

PRE CIEĽ 4 POLITIKY SÚDRŽNOSTI 

Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv 

 

Dátum a čas konania 26. september 2023/ 9:00 h 

Miesto konania Moyzesova sieň FiF UK, Vajanského nábrežie 12, Bratislava 

Predsedajúci Viliam Michalovič 

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Zoznam účastníkov zasadnutia 

Príloha č. 3 Uznesenie č. 7,8,9 /2023 

 

 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti, schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) otvoril 4. zasadnutie Komisie pri MV pre Cieľ 4 politiky súdržnosti 

(ďalej len „komisia pre cieľ 4“ alebo „komisia“) a privítal všetkých členov a hostí.  

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) poďakoval za pozvanie a povedal, že je to jeho posledné zasadnutie vo 

funkcii vedúceho tímu pre implementáciu ESF. Ocenil zloženie komisie a aktivity členov, ktorí majú 

záujem o cieľ politiky 4, čo je viditeľné v prípravných jednaniach. Ocenil prácu SO a spôsob, akým sa 

vysporiadal s predloženými pripomienkami. Verí, že komisia pre cieľ 4 pre presadzovanie princípov 

sociálnych práv a kvality implementácie ESF je v dobrých rukách. Vyzval členov ku konštruktívnej 

diskusii. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval p. Štěrbovi za doterajšiu vynikajúcu spoluprácu 

a vyzdvihol jeho príspevok k implementácii OP Ľudské zdroje ako aj príspevok k nastaveniu Programu 

Slovensko v oblasti cieľa 4 politiky súdržnosti. 

Informácia o uznášaniaschopnosti komisie: 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť, skonštatoval že z 38 členov je prítomných 

31 členov s hlasovacím právom, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti1. Zoznam 

účastníkov zasadnutia tvorí Prílohu č. 2 k zápisnici.  

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) informoval o technických náležitostiach k spôsobu hlasovania 

prostredníctvom hlasovacích zariadení2 (č.1 – ZA, č.2 – PROTI; č.3 – ZDRŽAL SA). 

Schválenie overovateľa zápisnice: 

                                                           
1 Počet členov s hlasovacím právom sa počas zasadnutia menil.  
2 Hlasovacie zariadenie bolo na základe číslovania priradené ku konkrétnemu členovi komisie s hlasovacím právom.   

K priebehu hlasovania bol vyhotovený report. 



2 
 

Predsedajúci za overovateľku zápisnice navrhol pani Jarmilu Michale (MZ SR). 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov: ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržal sa: 1 člen.  

Výsledok hlasovania: Za overovateľku zápisnice bola schválená p. Jarmila Michale. 

 
Schválenie programu zasadnutia: 

Návrh programu zasadnutia komisie bol členom zaslaný elektronicky 11. septembra 2023 spolu 

s pozvánkou a dokumentmi, ktoré sú predmetom diskusie a schvaľovania na 4. zasadnutí komisie pre 

cieľ 4. Predsedajúci predstavil program zasadnutia. K programu neboli vznesené žiadne požiadavky na 

doplnenie. 

Priebeh hlasovania: Za program zasadnutia hlasovalo 31 prítomných členov. ZA: 31 členov, Proti: 0 

členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Komisia pre cieľ 4 schválila Program zasadnutia. Schválený program zasadnutia 

tvorí Prílohu č. 1 k zápisnici. 

 

2. Informácia o harmonograme plánovaných výziev 

 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) v zmysle harmonogramu výziev odprezentoval pripravované 

zámery NP za rezort MŠVVŠ SR, MZ SR a MPSVR SR, ktoré budú predmetom schvaľovania na ďalších 

plánovaných zasadnutiach, t.j. 9.11.2023 a následne v 1Q/2024.  

 

3. Zámery národných projektov – diskusia a schvaľovanie 

3.1 zámer národného projektu „ Spoločne za detstvo bez násilia“ 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) informoval, že do zámeru NP boli zapracované zmeny vyplývajúce 

z III. zasadnutia komisie zo dňa 7.9.2023 a zo zasadnutia okrúhleho stola zo dňa 19.9.2023. Odpočet 

pripomienok bol členom komisie zaslaný v rámci prípravy IV. zasadnutia. Dodal, že zámer NP 

nadobudol lepšiu kvalitu a téme detí v ohrození bude venovaná pozornosť aj z úrovne vytvorenej 

pracovnej skupiny. 

Diskusia 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z členov. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov. ZA: 31 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Spoločne za detstvo bez násilia“ bol schválený. 

 

3.2 zámer národného projektu „ Inovácia v poskytovaní pomoci osobám ohrozeným chudobou 

alebo sociálnym vylúčením“ 

Ján GABURA (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavil zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP 

bude zabezpečenie dostupnosti pomoci osobám cieľovej skupiny prostredníctvom vytvárania a rozvoja 

sietí pomoci na lokálnej a regionálnej úrovni, metodického vedenia výkonu terénnej práce v oblasti 

sieťovania na úradoch PSVR.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že na základe konzultácii s RO bude zámer NP upravený 

v časti identifikácia projektu, konkrétne priradenie projektu ku kategórii regiónu.  
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Diskusia 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) skonštatovala, že kompetencie a rozsah činnosti sú podobné projektu 

Terénna sociálna práca (ďalej len „TSP“). V rámci pripomienkového procesu navrhli do výboru doplniť 

zástupcu IMPLEA, pripomienka nebola akceptovaná Spýtala sa, ako bude vyzerať koordinácia 

a sieťovanie, keď je riadiaci výbor v úzkom zložení. Ďalej sa spýtala, čo je v projekte inovatívne, výkon 

štátnej správy by mal byť financovaný zo ŠR a nevidí tu pridanú hodnotu pre financovanie zo 

štrukturálnych fondov. 

Ondrej BUZALA (SK8) povedal, že riešenie problematiky je roztrieštené a považuje za zásadné, aby bola 

roztrieštenosť explicitne popísaná, aby bolo možné projekt vyhodnocovať. 

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) hovorila o prekryve s existujúcim projektom TSP. V zámere je snaha 

popísať rozdielnosti, ale považuje to za nedostatočné. Navrhla rozdielnosti popísať podrobnejšie, aby 

nedošlo k prekrývaniu vo výkone práce. 

Ladislav ONTKO (MIRRI) spýtal sa na metodiku, podľa ktorej budú koordinátori pracovať v teréne aj 

na úradoch práce. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že projekt je vyústením predchádzajúcich snáh 

podporovaných z OP ĽZ (projekt Efektivita). V súvislosti s duplicitou s TSP zdôraznil, že TSP v obciach 

nepokrýva celé územie SR. Inováciou je vytvorenie systému spolupráce medzi štátom a terénnou 

prácou poskytovanou z úrovne obcí tak, aby bola pomoc dostupná každému, kto ju potrebuje na území 

celého SR. MPSVR považuje za potrebné, aby na úradoch práce existovala takáto intervencia, aby sa  

prostredníctvom podpory zo štrukturálnych fondov podarilo inštitucionalizovať do podoby, aby ju 

plynulo prebral štát. 

Viera MINAROVÝCHOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že deliacou líniou je samotná cieľová skupina 

a projekt reaguje na podporu komplexno-adresného poradenstva a riešenia systémom pomoci 

osobám ohrozeným chudobou a sociálnym vylúčením. Okrem poradenstva ide aj o prepájanie 

administratívnej činnosti na ÚP so získanými informáciami z terénu,  rozvoj sietí pomoci pre osoby na 

lokálnej alebo regionálnej úrovni, zvýšenie profesionality tým, že z paušálnej sadzby bude hradená 

supervízia a vytvorí sa sieť konzultantov pre domácnosti vystavené riziku príjmovej  chudoby. Ďalšou 

deliacou líniou je snaha o vytvorenie priestoru pre správne nasmerovanie procesu sieťovania, 

posilnenie multidisciplinárnej spolupráce, rozvoj multirezortnej spolupráce a systematické prepájanie 

všetkých relevantných aktérov. Dodala, že cieľom zámeru bolo vytvorenie 46 koordinátorov systému 

sieťovania na ÚP.  

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) navrhla do projektu precizovať a špecifickejšie popísať pohľad na deliace 

línie. Cieľom projektu je sieťovanie a prizývanie aktérov na riešenie situácie cieľovej skupiny, spýtala 

sa, prečo nebola teda zapracovaná ich pripomienka. Požiadala o dopracovanie a doplnenie subjektov, 

ktoré by sa mohli aktívne podieľať na tvorbe sieťovania, resp. prípravy realizácie sieťovania. 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa na dostupnosť ukazovateľov k počtu ľudí, ktorým sa pomohlo 

vďaka intervenciám v teréne, nakoľko ide o pokračujúci projekt. Chýba jej určenie indikátorov pre 

tento projekt a navrhla pri príprave zámeru prizvať aj zástupcov z IMPLEA a zo ZMOSU. Skonštatovala, 

že v teréne pracuje viacero organizácií a partnerskú úroveň je potrebné stavať od začiatku, taktiež je 

potrebný jednotný informačný systém. Povedala, že v zámere je použitá všeobecná rétorika. Spýtala 

sa, ako sa budú realizovať okrúhle stoly, v akom momente budú zapojení partneri. Ďalej sa spýtala na 

počet zamestnancov, či pôjde o navýšenie alebo redukciu zamestnancov. 
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Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) povedal, že UPSVR je kľúčovým aktérom a je potrebné, aby bol 

proaktívny a schopný práce aj v teréne. Navrhol, aby sa uskutočnilo výjazdové rokovanie pracovnej 

skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi na nejakom úrade práce. ÚP môžu ukázať ako 

implementujú aktivity ESF v praxi, či sa dopĺňajú a v prípade prekryvu vidí iniciatívu pre odstránenie 

možných prekryvov.  

Ladislav ONTKO (MIRRI) zdôraznil, že ak by existovala metodika pre koordinátorov, tak by bolo zrejmé, 

čo majú robiť a ako majú sieťovať. Zatiaľ to zo zámeru jasné nie je. 

Ondrej BUZALA (SK8) povedal, že potrebujú mať záruku, že projekt bude mať prínos pre región, bude 

efektívny, hospodárny a merateľný. Navrhol zámer dopracovať v zmysle návrhov z diskusie. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) zhrnul, že kľúčovou požiadavkou členov komisie je partnerstvo 

a vypracovanie účinnej metodiky z ktorej bude jasný prospech pre všetky zainteresované strany. 

Viera MINAROVÝCHOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že radikálne neodmietli pripomienku k doplneniu 

ďalších aktérov. Riadiaci výbor funguje už v prebiehajúcom projekte a rieši len problémy týkajúce sa 

implementácie NP. Novinkou oproti predchádzajúcim projektom je práve podporný tím ako iniciatívny 

orgán. Dodala, že zamestnanci ÚP, ktorí vykonávajú prácu v prirodzenom prostredí spolupracujú 

s tretím sektorom. Skúsenosti so sieťovaním na jednotlivých ÚP sú rozdielne, preto chcú stavať na 

skúsenostiach dlhoročných zamestnancov, ktorí majú zmapované potreby a poznajú fungovanie 

terénu. K počtu zamestnancov odpovedala, že bolo vytvorených 270  miest, naplnených je zhruba 255. 

Predpokladá sa, že súčasní zamestnanci budú pokračovať. Vzhľadom na alokáciu sa počty musia znížiť, 

a to je dôvodom, že nebude možné vytvorenie 46 koordinátorov.  

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS)  spýtala sa na predstavu územia v ktorom by mal pôsobnosť koordinátor 

za samosprávu, dodala, že samospráva funguje v danom meste a nemá nič spoločné s okresom ako 

takým. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) požiadal, aby sa nezachádzalo do veľmi špecifických debát. 

Skonštatoval, že nie je nevyhnutné, aby aktivity vykonával ÚP, ale zároveň platí, že od ÚP sa to očakáva. 

V diskusiách bolo vyvinuté úsilie, aby sa našiel prvok, ktorý by všetkým zainteresovaným stranám 

prispel k ich činnosti. Navrhol ustanoviť v zámere NP spoluprácu so zainteresovanými stranami 

v zmysle partnerskej spolupráce s konečným cieľom vypracovania spoločnej metodiky a hľadania 

najvhodnejšieho nástroja na sieťovanie. Navrhol uplatniť procedúru schválenie zámeru 

s pripomienkou.   

Ján GABURA (MPSVR SR) k zloženiu podporného tímu sa spýtal, prečo by mala byť doplnená IMPLEA. 

Nina BEŇOVÁ (zástupca OS) odpovedala, že IMPLEA je garantom NP TSP s ktorým sa predkladaný 

zámer NP prekrýva. Ak ide o sieťovanie a koordináciu v prospech cieľovej skupiny, považuje za 

nevyhnutné, aby boli súčasťou podporného tímu. Skonštatovala, že sieťovanie sa nedá robiť bez 

zapojenia všetkých relevantných partnerov. 

Ján GABURA (MPSVR SR) navrhol rozšíriť podporný tím o zástupcov IMPLEA a dodal, že vyzvú aj MNO 

a samosprávy. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) navrhol dopracovať zámer v zmysle diskusie, konkrétne bude 

doplnené formálne partnerstvo s konečným cieľom vypracovať systém sieťovania, vypracovať 

metodiku, ktorá by bola prenositeľná medzi úradmi práce. Po zapracovaní pripomienok bude finálna 

žiadosť o NFP prostredníctvom sekretariátu komisie zaslaná členom komisie  na prípadne pripomienky. 

Následne dal hlasovať o zámere NP s pripomienkou. 
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Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Inovácia v poskytovaní pomoci osobám ohrozeným chudobou 

a sociálnym vylúčením“ bol schválený s pripomienkou. 

 

3.3 zámer národného projektu  „Rozvoj výkonu opatrení sociálnoprávnej ochrany detí 

a sociálnej kurately“ 

Ivana MRÁZKOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P5 Aktívne začlenenie a dostupné služby. Cieľom NP je 

podporiť kontinuitu procesu deinštitucionalizácie systému náhradnej starostlivosti v SR vrátane 

podpory odbornej pomoci deťom v núdzi (z pohľadu SPOD a SK detí v ohrození). 

Diskusia 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) poďakovala za aktívnu prácu a doplnenie projektu na základe okrúhlych 

stolov a ocenila aj doplnenie očakávaných výsledkov. 

Ondrej BUZALA (SK8) zaujímal sa, či sa budú personálne štandardy navrhovať v rámci projektu, v akom 

časovom horizonte sa očakáva ich zavedenie do legislatívy a či sa budú vzťahovať na akreditované 

subjekty, ktorých je veľa a bude to mať dopad na proces a podmienky akreditácie. 

Ivana MRÁZKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že účelom prezentovaného projektu je otestovať 

personálny a profesijný štandard výlučne na orgánoch sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej 

kurately, čiže výlučne na ÚP. Inštitút pre výskum práce a rodiny urobil prehľad/zhodnotenie 

zavádzaných opatrení a na základe toho došlo k dohode, že sa štandardy otestujú na 28 ÚP, návrh kľúču 

je uvedený v zámere NP. Doplnila, že akreditované CDR budú všetky prizvané na spoluprácu 

a monitoring bude vykonávať UNICEF. 

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) spýtal sa, či je dôvodom súdneho rozhodnutia k odobratiu detí z rodiny 

násilie v rodine alebo materiálny nedostatok a tiež sa zaujímal, či sa projekt zameriava aj na prevenciu, 

aby k skutku nedošlo. Akým spôsobom bude fungovať synergia s aktivitami, ktoré sú v projekte 

Rodinné poradne. 

Ivana MRÁZKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že je to zložitejšie, nakoľko zatiaľ nie je právna úprava, ale 

postupne sa ten obsah formalizuje. Cieľovou skupinou rodinných poradní sú primárne plnoleté osoby. 

V rámci predkladaného zámeru je cieľom distribuovať klientov, ktorí nepotrebujú taký veľký zásah, do 

rodinných poradní a recipročne sa to očakáva aj z rodinných poradní, ale tie by skôr mali oznamovať 

ako distribuovať klientov na odbornú pomoc. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 31 prítomných členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členovia, Zdržalo sa: 0 

členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Rozvoj výkonu opatrení sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej 

kurately“ bol schválený. 

3.4 zámer národného projektu „Potravinová a materiálna pomoc“ 

Ildikó POLÁČEKOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P8 Potravinová a materiálna pomoc. Cieľom NP je 

zabezpečiť pomoc a podporu skupinám obyvateľov postihnutých materiálnou a potravinovou 

depriváciou vrátane detí a zmierniť extrémne formy chudoby s najväčším vplyvom na sociálne 

vylúčenie, ako sú bezdomovstvo, chudoba detí a potravinová a materiálna deprivácia.  
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Diskusia 

Ján GABURA (MPSVR SR) požiadal o schválenie zámeru NP so zmenou v aktivite 2 (Poskytovanie 

teplého jedla so sprievodnými opatreniami ako nástroj riešenia potravinovej deprivácie), spustenie 

realizácie od 11/2023. Uvedenú zmenu navrhol z dôvodu, že program FEAD končí 10/2023.   

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) skonštatoval, že pri aktivite 2 sa začne projekt implementovať už 

v 11/2023 a nie v 01/2024 ako bolo pôvodne plánované. Následne požiadal členov o hlasovanie. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Potravinová a materiálna pomoc“ bol schválený s pripomienkou. 

 

3.4.1 Kritériá pre výber projektov a Vecné vylučujúce hodnotiace kritériá pre prioritu 4P8 

„Materiálna a potravinová deprivácia“  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR)  informoval členov komisie, že v prípade projektu Potravinová 

a materiálna pomoc sa budú uplatňovať kritéria pre výber projektov a vecné vylučujúce hodnotiace 

kritéria pre prioritu 4P8. Doplnil, že kritéria budú oficiálne schvaľovať členovia monitorovacieho 

výboru, úlohou komisie je kritéria prerokovať a odporučiť monitorovaciemu výboru na schválenie.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Členovia komisie odporúčajú „Kritériá pre výber projektov a Vecné vylučujúce 

hodnotiace kritériá pre prioritu 4P8 „Materiálna a potravinová deprivácia“ monitorovaciemu výboru 

na schválenie. 

 

3.5 zámer národného projektu „Zručnosti pre trh práce“ 

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P1 Adaptabilný a prístupný trh práce; 4P3 Zručnosti 

pre lepšiu adaptabilitu a inklúziu  a 4P4 Záruka pre mladých. Cieľom NP je na základe posúdenia 

individuálnej možnosti predpokladaného uplatnenia sa alebo zotrvania na trhu práce podporiť 

zamestnateľnosť UoZ z cieľovej skupiny prostredníctvom rekvalifikácie a podporiť zamestnanosť, 

zamestnateľnosť a adaptabilitu ZoZ z cieľovej skupiny prostredníctvom vzdelávania.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že nebola vysporiadaná pripomienka ohľadom rozpočtu a po 

dohode s RO bude opravený rozpočet a výška celkových oprávnených výdavkov v rámci jednotlivých 

častí projektu.  

Diskusia 

Marek RADVANSKÝ (SAV) ocenil, že súčasťou zámeru NP je odkaz na predchádzajúce hodnotenia 

účinnosti týchto politík, pretože je podľa neho dôležité hneď na začiatku si povedať, či takéto politiky 

majú pozitívnu bilanciu a význam.  

Ondrej BUZALA (SK8) spýtal sa na základe čoho boli vyprofilované kľúčové zručnosti, ktoré sú 

definované v zámere a ktoré segmenty trhu práce budú reagovať na preškolených uchádzačov. Ďalej 

sa zaujímal o prehľad  uchádzačov, ktorí majú problémy s uplatnením na trhu práce, či je to problém 

škôl, ktoré produkujú študentov, ktorí nemajú uplatniteľnosť na trhu práce, alebo je to skôr problém 

ich osobnosti alebo prostredia, v ktorom sa nachádzajú.  
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Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) odpovedala, že v rámci projektu Uplatnenie absolventov na trhu 

práce bola sledovaná dráha absolventa po ukončení školy. V rámci prognózovania potrieb trhu práce 

boli identifikované školy, ktoré mali 100% - nú uplatniteľnosť svojich absolventov.  

Ondrej BUZALA (SK8) doplnil, že v rámci žilinského samosprávneho kraja prebieha racionalizácia a 

optimalizácia siete stredných škôl a profilácia. Pre samosprávny kraj by bola prínosná informácia, či je 

hlavný problém na strane systému stredných škôl, ktoré produkujú absolventov, ktorým sa nedarí 

uplatniť na trhu práce po skončení štúdia, alebo ide o individuálne osobnostné problémy absolventov.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že Aliancia sektorových rád sa má venovať oblasti 

prognózovania potrieb v oblasti zručností. Vzdelávanie a rekvalifikácia uchádzačov boli vyhodnotené 

ako najúčinnejší nástroj. Na úradoch práce bude individualizovaný prístup k všetkým osobám, ktoré 

budú vstupovať do týchto projektov. Nevylučuje, že individuálne osobnostné problémy sú tiež 

aspektom pre ktorý sa uchádzač neuplatní na trhu práce.   

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVŠ SR) doplnila, že na zasadnutí komisie bol schválený zámer NP, ktorý bude 

implementovať Štátny inštitút odborného vzdelávania  a bude zameraný na riešenie kvality odborného 

vzdelávania a prípravy v úzkej spolupráci s partnermi, ako sú napr.  VÚC a jednou z čiastkových 

podaktivít projektu je aj trasovanie absolventov. Trasovanie absolventov je tiež témou Stratégie 

celoživotného vzdelávania a poradenstva na roky 2021- 2030.  

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) doplnila, že zamestnávatelia stanovujú aký typ ľudí pre ktoré 

povolanie potrebujú. Úlohou Aliancie sektorových rád bude identifikovať potrebné vzdelávacie 

programy, ktoré by mala absolvovať cieľová skupina na to, aby sa uplatnila v profesiách, ktoré vykazujú 

nedostatok pracovnej sily. Vyžaduje si to legislatívnu zmenu a zvažuje sa, že ASR bude nejakým 

spôsobom vstupovať do akreditácie vzdelávacích programov, kde by vlastne určovala požadované 

zručnosti, lebo jedna z jej činností je, že identifikujú jednotlivé povolania, identifikujú potrebu 

kvalifikácie, zručnosti a vedomosti pre výkon povolaní. 

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) skonštatovala, že cieľom projektu je rekvalifikácia mladých ľudí, 

absolventov stredných škôl, ktorí vyštudovali povolania nepotrebné pre štát. Považuje to za chybu 

v školstve.    

Katarína LANÁKOVÁ (MPSVR SR) reagovala, že tento problém sa rieši, nakoľko zamestnávateľ vstupuje 

do procesu určovania počtu žiakov na stredných školách a funguje aj spolupráca s Radou 

zamestnávateľov pre odborné vzdelávanie a prípravu. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poznamenal, že v priebehu budúceho roka sa bude na komisii 

debatovať  o špecifických podporných nástrojoch na zabezpečenie vzdelávania mladých ľudí v oblasti 

IKT tak, aby boli pripravení zaplniť voľné miesta, ktoré tento sektor aktuálne ponúka a bude ponúkať.  

Ladislav ONTKO (MIRRI) navrhol do diskusií zapojiť Krajské rady pre odborného vzdelávanie a prípravu 

pri VÚC, ktoré práve nastavujú a plánujú vzdelávacie odbory v odbornom vzdelávaní.  

Ladislav ŠIMKO (MIRRI) poukázal na potrebu spolupráce všetkých relevantných aktérov. Potrebné je 

prijať aj tvrdšie opatrenia, pretože  na SR je vysoký počet absolventov stredných a vysokých škôl, ktorí 

sa nevedia uplatniť na trhu práce. Je nevyhnutné nastaviť procesy v spolupráci s VÚC, aby sa stredné 

školy, ktoré sú dlhodobo neuplatniteľné na trhu práce eliminovali.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR)  skonštatoval, že plánované projekty by mali prispieť k riešeniu danej 

problematiky.  
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Václav ŠTERBA (zástupca EK) uviedol, že máme celú radu projektov, ktorých ambíciou je mapovať 

potreby trhu práce a uplatniteľnosť absolventov a nejakým spôsobom tieto faktory spojiť. Potreby 

zamestnávateľov budú formulované cez ASR, kde členovia nie sú len zamestnávatelia, ale aj 

zástupcovia zamestnancov, sociálny partneri a štát. Odporučil, aby ASR po nejakom čase 

odprezentovala svoju skúsenosť. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) doplnil, že projekty, ktoré budú už v implementácii sa budú 

pravidelne monitorovať pre účely tejto Komisie.  

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 29 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Zručnosti pre trh práce“ bol schválený. 

 

3.6  zámer národného projektu s názvom „Modernizácia stredoškolského vzdelávania 

v Banskobystrickom samosprávnom kraji“  

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVŠ SR) informovala, že obidva zámery NP (banskobystrický samosprávny kraj 

a prešovský samosprávny kraj) plynulo nadväzujú na projekty, ktoré sa realizujú v rámci OP ĽZ. Obidva 

kraje realizujú projekty v rámci iniciatívy svetovej banky Catching up Regions. Zároveň sú príkladom 

prepájania softovej a investičnej zložky. Z pohľadu MŠVVŠ SR tieto projekty pomáhajú nielen 

zapojeným školám ale celému systému odborného vzdelávania a prípravy a sú využiteľné aj pre ďalšie 

kraje. 

Zuzana LAFFÉRSOVÁ (SK8) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu 

príslušných špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie. Cieľom NP je 

zvýšiť počet SOŠ v Banskobystrickom kraji, ktorí vyštudujú kvalitné odbory dopytované trhom práce 

v regióne a ktorí budú vybavení prenositeľnými zručnosťami ako kritické myslenie, čitateľská, finančná, 

digitálna, matematická gramotnosť a mäkkými zručnosťami ako tímová práca, flexibilita.  

Diskusia 

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) zaujímal sa o druhošancové vzdelávanie, ktoré v rámci aktivít projektu 

chýba. Ďalej sa spýtal, akým spôsobom sa bude merať miera zníženia predčasného ukončenia školskej 

dochádzky, nakoľko v projekte ani v programe na to nie je špecifický ukazovateľ.  

Zuzana LAFFÉRSOVÁ (SK8) odpovedala, že špecificky sa druhošancovému vzdelávaniu v projekte 

nevenujú. Mieru predčasného ukončovania školskej dochádzky chcú merať a chcú motivovať aj 

riaditeľov  škôl. Dodala, že uvítajú nejaké metodické usmernenie. 

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVŠ SR) uviedla, že druhošancové vzdelávanie bolo doplnkovým segmentom 

v rámci výzvy pre celoživotné vzdelávanie v PO 2014 – 2020. V Programe Slovensko budú aktivity k 

druhošancovému vzdelávaniu riešené prostredníctvom dopytovo-orientovanej výzvy so zameraním na 

viaceré aktivity. Taktiež uviedla, že sa neplánuje zavádzať špecifický merateľný ukazovateľ pre 

predčasné ukončovanie školskej dochádzky, bude to skôr úlohou hodnotenia a práce s dátami. 

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) ocenila zámer NP a poukázala na problémy, ako vysoká miera 

neukončenia základnej školskej dochádzky a nemožnosť dokončiť strednú školu. Apelovala na úzku 

spoluprácu hlavne s marginalizovanými skupinami, ktorých sa to týka. Druhý problém vníma v 

chýbajúcom nastavení vzdelávacieho systému stredných škôl tak, aby bol záujem o odborné 

vzdelávanie.  

Ondrej BUZALA (SK8)  uviedol, že na stredných školách v rámci ŽSK sa vedie prehľad o predčasnom 

ukončení školskej dochádzky a zaznamenávajú sa aj dôvody. Má za to, že je možné dopracovať sa 
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k existujúcemu stavu, pretože je to o štatistike školy a VÚC, následne by bolo možné vyhodnotiť 

dôvody a cielene prijímať opatrenia na elimináciu aspoň časti dôvodov.   

Zuzana LAFFÉRSOVÁ (SK8) povedala, že tiež sa zaujímali o dôvody predčasného ukončenia školskej 

dochádzky prostredníctvom triednych učiteľov. Podporila myšlienku objektívnejšej a vedeckejšej 

metódy na zaznamenávanie dôvodov predčasného ukončenia školskej dochádzky.   

Ladislav ONTKO (MIRRI) poukázal na druhošancové vzdelávanie a F-odbory, ktoré sú dobrým 

nástrojom, ak určité percento vyštuduje dvojročný odbor, zároveň sa rieši školská dochádzka, 

odbornosť a ukončovanie generačnej chudoby.  

Róbert KOREC (MV SR) spýtal sa v rámci akého zámeru NP bude riešené overovanie kvalifikácie, resp. 

či sú niekde zachytené centrá overovania kvalifikácií.  

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVŠ SR) odpovedala, že v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 nebol 

schválený takýto zámer, z OP ĽZ 2014 - 2020  prebieha NP Systém overovania kvalifikácií, ktorý 

implementuje ŠIOV. Dodala, že  sa pripravuje nový zákon o celoživotnom vzdelávaní. 

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) v súvislosti s revíziou kurikula odporučil zamerať sa na podporu 

druhošancového vzdelávania, aby boli školy pripravené  prihlásiť sa do aktivít, ktoré bude vyhlasovať 

MŠVVŠ SR.  

Eva HORNÍKOVÁ (Združenie ZŠ SR) uviedla, že tento projekt zabezpečí kvalitné kariérne poradenstvo 

a verí, že skúsenosti  sa posunú do iných krajov a budú sa navzájom sieťovať. 

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov. ZA: 29 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 1 členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Modernizácia stredoškolského vzdelávania v Banskobystrickom 

samosprávnom kraji“ bol schválený. 

 

3.7  zámer národného projektu „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom 

samosprávnom kraji“  

Ivana KIRKOV (PSK) v zmysle prezentácie predstavila zámer NP, ktorý prispieva k plneniu príslušných 

špecifických cieľov v rámci priority 4P2 Kvalitné a inkluzívne vzdelávanie.  Cieľom NP je zvýšiť kvalitu 

odborného vzdelávania a prípravy prepojením vzdelávacieho systému s potrebami trhu práce 

a podporu inkluzívneho prostredia v školách.  

 Diskusia 

Jana ŽIŠKOVÁ (zástupca OS) spýtala sa, či inovačný klaster a celá metóda práce bude prenositeľná aj 

do škôl v iných regiónoch.  

Ivana KIRKOV (PSK)  odpovedala, že každý výstup projektu môže byť zdieľaný, ale čo sa týka výstupov 

odborného vzdelávania tie môžu byť prenositeľné aj na iné školy.  

Ondrej BUZALA (SK8) ocenil zámer NP, povedal, že ŽSK pracuje na reforme stredného školstva 

z vlastných zdrojov a vie si predstaviť synergie s BBSK a PSK. Pozitívne vníma aj zapojenie MŠVVŠ SR, 

pretože v projekte je veľa aktivít, ktoré môžu byť pre školstvo reformné. 

Mária WAGINGEROVÁ (ÚMS) ocenila oba zámery NP a dúfa, že sa v aktivitách bude pokračovať aj po 

skončení projektu. Zdôraznila potrebu spolupráce s MŠVVŠ SR, aby sa úspešné aktivity projektu mohli 

implementovať do celého stredného školstva.  
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Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) spýtal sa na druhošancové vzdelávanie v rámci práce s kurikulom 

a spôsob merania dopadu, pokiaľ ide o predčasné ukončovanie školskej dochádzky.  

Ivana KIRKOV (PSK)  odpovedala, že cielene sa druhošancovému vzdelávaniu projekt nevenuje. V rámci 

regionálnej platformy zavádzajú pozíciu supervízora na školách, aby sa podporila dochádzka do školy 

a napájajú sa aj na projekt POP3 a tiež boli zavedené nové F-odbory, čiže bol vytvorený priestor na 

zachytenie ochoty ukončovať vzdelávanie. 

Róbert KOREC (MV SR) zaujímal sa o podaktivitu ohľadne inklúzie MRK a spýtal sa, či sa v projekte 

počíta aj s finančným štipendijným programom.  

Ivana KIRKOV (PSK)  odpovedala, že projekt priamo so štipendijným programom nepočíta, ale v rámci 

VÚC s touto témou pracujú, a tiež s možnou podporou pre talentovaných žiakov.  

Dagmar LITTEROVÁ (MPSVR SR) spýtala sa na F-odbory, či boli úplne vylúčené alebo len revidované. 

Ivana KIRKOV (PSK)  odpovedala, že štruktúra F-odborov zostáva zachovaná, v rámci analýzy odborov 

sa prioritne reflektuje na potreby regiónu. Vypustené odbory boli nahradené tými, ktoré sú viac 

uplatniteľné.   

Priebeh hlasovania: Hlasovalo 30 prítomných členov. ZA: 30 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa:  členov.  

Výsledok hlasovania: Zámer NP „Zlepšenie stredného odborného školstva v Prešovskom samosprávnom 

kraji“ bol schválený. 

 

4. Informácia o vytvorení Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti a rodiny v núdzi 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR)  informoval o vypracovaní Štatútu pracovnej skupiny pre oblasť 

pomoci pre deti a rodiny v núdzi na základe ktorého bude zriadená činnosť pracovnej skupiny. 

Poďakoval všetkým členom, ktorí sa zapojili do pripomienkového procesu a prejavili záujem o členstvo. 

Záver: Členovia vzali na vedomie informáciu o vytvorení Pracovnej skupiny pre oblasť pomoci pre deti 

a rodiny v núdzi vrátane štatútu pracovnej skupiny.   

 

5. Informácia o príprave budúcich výziev v rámci cieľa politiky 4 

Michal KLUČIAROVSKÝ (MPSVR SR) odprezentoval dve pripravované dopytovo-orientované výzvy. 

Prvou výzvou bude „Vytvorenie jednotlivých kontaktných miest (JKM) pre mladých v regiónoch 

Slovenska“. Ambíciou je replikovať model, ktorý je pilotne overovaný v rámci projektu OP ĽZ Overenie 

modelu práce s mládežou v banskobystrickom samosprávnom kraji (jednotné kontaktné centrá 

SPACE). Druhou pripravovanou výzvou je „Krok za krokom II“, ide o pokračovanie úspešnej dopytovo – 

orientovanej výzvy, cieľom je priblížiť neaktívne osoby k trhu práce posilnením individualizovaného 

odborného poradenstva priamo v teréne.  

Veronika PAĽKOVÁ (MŠVVŠ SR) informovala o pripravovanej dopytovo-orientovanej výzve, ktorá 

bude zameraná na „Podporu zariadení poradenstva a prevencie v implementácii štandardov 

poradenstva a prevencie“. Hlavným cieľom výzvy je posilnenie ľudských zdrojov v nadväznosti na 

transformáciu poradenského systému  s dôrazom na dostupnosť a kvalitu poskytovanej odbornej 

činnosti implementáciou štandardov odbornej činnosti a so zohľadnením zavádzania systému 

poskytovania podporných opatrení pre deti a žiakov so ŠVVP.  
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6. Rôzne a Záver 

Jana ŽIŠKOVA (zástupca OS) spýtala sa na štádiu pripravenosti Road Map, nakoľko na 

predchádzajúcom zasadnutí nebol dohodnutý termín. 

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) odpovedal, že na príprave Road Map sa aktívne pracuje a bude 

predmetom rokovania na plánovanom zasadnutí dňa 9.novembra 2023.   

Jana ŽIŠKOVA (zástupca OS) spýtala sa na pokračovanie projektov iniciatívy EU CARE.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) upresnil, že ide o aktivity v oblasti integrácie osôb prichádzajúcich 

z Ukrajiny, ktoré sú financované zo špecifickej prioritnej osi OP ĽZ. Vzhľadom na požiadavku pokračovať 

v aktivitách z EÚ zdrojov, podporu integračných aktivít umožňuje aj špecifický cieľ Programu Slovensko. 

Dodal, že prvá diskusia  o návrhu na pokračovanie v integračných aktivitách sa uskutoční začiatkom 

októbra. 

Václav ŠTĚRBA (zástupca EK) ocenil pracovnú dynamiku komisie, poďakoval za spoluprácu 

a konštruktívnu diskusiu k jednotlivým zámerom NP.  

Viliam MICHALOVIČ (MPSVR SR) poďakoval p. Štěrbovi za podporu a aktívnu účasť na zasadnutiach. 

Informoval členov komisie o ďalšom zasadnutí, ktoré je plánované na 9. novembra 2023 a poďakoval 

za konštruktívnu  diskusiu. 

 

 

Meno  Dátum Podpis 

Michal Klučiarovský Tajomník 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

24.10.2023 v.r. 

Jarmila Michale Overovateľ zápisnice z 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

24.10.2023 v.r. 

Viliam Michalovič Predseda 
Komisie pri MV P SK 2021-2027 
pre Cieľ 4 politiky súdržnosti EÚ 

24.10.2023 v.r. 

 

 

 

 

 


